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Svestan sam ozbiljnosti trenutne političke situacije u Srbiji. Razumem da ishod 
predsedničkih izbora može lako da odluči budući politički pravac vaše zemlje.  

Imam razumevanja za izazove sa kojima se Srbija danas suočava i verujem da 
Srbija može da iz njih izañe kao jača nacija. Mi ćemo učiniti sve što je u našoj moći 
da vas podržimo. Budućnost Srbije je unutar EU.  

Danas sam lično došao da to potvrdim i da vam donesem novu pozitivnu poruku. 
Predugo su politikom meñunarodne zajednice i Evrope dominirale negativne 
poruke, sankcije, pretnje. Ne želim da grañani Srbije imaju takvu sliku o Evropi.   

Ponosan sam na to što smo zajedno izgradili na evropskom kontinentu tokom 
proteklih 50 godina. Mnogi narodi su morali da prevaziñu svoju prošlost, pomire se 
sa svojom istorijom i svojim susedima, i uspeli smo! Sada Evropa znači sloboda, 
Evropa znači demokratija, Evropa znači slobodno kretanje. Ja želim da vaši 
grañani, vaši studenti, vaši nastavnici i profesori imaju pristup Evropi. Želim da oni 
šire evropske vrednosti kada se vrate kući.   

Zato samo danas došao da zvanično otvorim dijalog o viznoj liberalizaciji. Otvaram 
put kojim ćemo stupati zajedno ruku pod ruku, ka zajedničkom cilju slobodnog 
kretanja. To je deo naše zajedničke evropske budućnosti.  

Ja ulazim u iskreni dijalog i isto očekujem od vas i vaših vlasti.  

Došao sam da vas uverim da su vrata i prozori Evrope otvoreni i da je u vašim 
rukama, u rukama grañana Srbije, da odluče o budućnosti svoje zemlje (kao što 
smo i mi morali da odlučimo pre mnogo decenija). 

Ja želim da Srbija i grañani Srbije postanu deo naše Unije i da prigrle evropsko 
nasleñe i evropske vrednosti, prava i obaveze.   

Sporazumi o viznim olakšicama i readmisiji sa Srbijom stupili su na snagu 1. 
januara 2008. Delotvorno sprovoñenje ovog sporazuma i dalje je ključni prioritet.   

Vi znate moju ličnu opredeljenost po ovom pitanju, od decembra 2005. kao 
podpredsednik nadležan za pravosuñe, slobodu i bezbednost, u mnogim prilikama 
sam isticao važnost koju pridajem promovisanju ljudske mobilnosti izmeñu EU i 
zemalja zapadnog Balkana kao ključni element ka bližoj saradnji sa zemljama 
regiona.  

18. januara 2008. najavio sam da će Komisija pokrenuti dijalog sa Srbijom koji vodi 
ka viznoj liberalizaciji. 

Jasno je da će brzina kretanja ka viznoj liberalizaciji zavisiti od napretka Srbije u 
ispunjavanju nekoliko uslova uključujući uslov, koji je već prihvaćen po sporazumu o 
viznim olakšicama, odnosi se na povećanu bezbednost dokumenata i borbu protiv 
ilegalne migracije.  

Tokom 2008. moj prioritet biće da otvorim stukturni dijalog o viznoj liberalizaciji sa 
svim zemljama u regionu.  

Moj posao će biti da vama i drugim zapadno-balkanskim zemljama predočim  
detaljne razvojne planove sa jasnim standardima koji treba da se zadovolje tokom 
narednih godina da biste napredovali ka viznoj liberalizaciji. Ovaj proces će biti 
prilagoñen svakoj zemlji pri čemu će se uzimati u obzir konkretne situacije u toj 
zemlji.  

Za dve nedelje ponudiću opsežne predloge o budućoj strategiji EU u pogledu 
upravljanja granicama. Meñu njima biće i predlog za uspostavljanje registrovanih 
putničkih programa da bi se olakšali tokovi bona fide državljana trećih zemalja koji 
često putuju u EU.   
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U praksi će ti putnici u budućnosti imati koristi od automatizovanih graničnih 
kontrola, što će značajno olakšati i ubrzati njihov prelazak granice, dok će se 
istovremeno primenjivati odgovarajuće mere bezbednost kao što su povećana 
bezbednost putnih dokumenata uključujući biometrijske identifikatore.  

Ja podstičem zemlje članice da pokrenu kratkoročne pilotske projekte da bi testirali 
automatizovane granične kontrole na velikim graničnim prelazima kao što su 
aerodromi. Tokom tih pilotskih testiranja pristup automatizovanim izlazima mogao bi 
se davati putnicima iz odabranih trećih zemalja meñu kojima bi, po mom mišljenju, 
trebalo da bude Srbija. Komisija je spremna da finansijski podrži takve pilotske 
projekte uz pomoć Evropskog pograničnog fonda.  

Mi želimo da nastavimo da radimo zajedno sa vama. Srbija treba da ostane na putu 
koji je vodi ka EU.  

 


